

# 香港勵志會 THE ENDEAVOURERS HONG KONG

c/o LEUNG LEE SAU YU MEMORIAL PRIMARY SCHOOL 勵志會梁李秀娛紀念小學 香港筲箕灣耀興道二十五號 25 YIU HING ROAD, YIU TUNG ESTATE, SHAUKEIWAN, H.K. https://www.endeavourers.org.hk TEL: 2967 9622 FAX: 2884 3277

The Endeavourers: Annual Report (2024-2025)

To All Members

The Endeavourers' new website (<a href="https://www.endeavourers.org.hk/">https://www.endeavourers.org.hk/</a>) was finally constructed and launched for public viewing in August 2025, thanks to the support of Prof. Cheung Shui Wai (Chairman of the Department of History at the Chinese University of Hong Kong) and his team led by Ms. Denise Tam. Ms. Tam was also invited to become a member of the organization. Four more members recruited by the organisation to strengthen the member base and diversity of expert knowledge are: Mr. Wong Kwong On (legal), Mr. Fong Cheung Fat (social welfare and rehabilitation), Prof. Alan Chow Kin San (IT & AI) and Mr. Alex Wong (computer systems). Regarding future development, the organisation is exploring opportunities to provide social services to the youth population in the Eastern District and across Hong Kong. For 2024-2025, the Board held 4 sessional meetings, each of which heard reports from the three subsidiary organizations (see below).

#### **Subsidiary Organizations**

#### Endeavourers Bert-James Young Neighbourhoold Elderly Centre ("BJY")

On 15 March 2025, BJY witnessed the opening of the sub-base beneath the main centre at street level (https://www.endvr.org.hk/projects-6-1). Fully funded by the Social Welfare Department ("SWD"), the sub-base enables BJY to better serve the community with adequate administration and activity spaces for its growing members. The inauguration was attended by Ms. Yan Lai-Ming, Jenny, Assistant Director (Elderly) of SWD. During the year, BJY submitted a tender to the SWD to operate a new Neighbourhood Elderly Centre at Fu Tip Estate in Tai Po (大埔富蝶邨鄰 舍老人中心). Before this attempt, BJY nearly formed a partnership with a prominent property management group in Hong Kong to tender for a Housing Department Simple Public Housing project to be established in Chai Wan. Sadly, both projects did not materialise in the end. However, the endeavour to broaden our scope of services provided invaluable learning experiences for the BJY team to excel in preparing a service tender and familiarise with government tendering procedures, paving the way for future development.

#### Endeavourers Chan Cheng Kit Wan Kindergarten ("TEKG")

TEKG's project to raise funds for refurbishing the entrance and external walls has reached the stage of finalising the redecoration plan. It is hoped that the project will be completed by the end of 2025 or summer 2026. TEKG has given greater attention to teacher training in recent years to maintain high teaching quality. In addition to the school retreat to Cheung Chau, the Principal and teachers will go to Mainland China for a Dunhuang Murals Imitation Workshop on 20 December 2025 for cultural curricular development for the young children. Under the leadership of the Principal, TEKG stands as one of the most popular kindergartens in Chai Wan according to some surveys.

#### Endeavourers Leung Lee Sau Yu Memorial Primary School ("LLSY")

LLSY continues to revamp its curriculum to boost students' academic calibre for better. Secondary One placements. The number of student enrolments remains a critical concern due to a significant decline in the school-age population for Primary One students in the Eastern District. The school aims to attract more transfer students, particularly those whose parents intend to migrate to Hong Kong for work through the Top Talent Pass Scheme. The GBA School Exhibition will be the next opportunity to enhance the school's visibility among parents from Mainland China. Discussions are also underway to reconnect with the alumni by reactivating the alumni association, which has been inactive for years.

I would like to take this opportunity to thank all fellow Directors and Advisors for their support to my work, and on behalf of the Board to express our gratitude to the leaders and their colleagues of the three subsidiary organizations for their dedication and contributions to the smooth and effective operations attained.

Gladys Tang Chairperson December 2025





# 香港勵志會 THE ENDEAVOURERS HONG KONG

c/o LEUNG LEE SAU YU MEMORIAL PRIMARY SCHOOL 勵志會梁李秀娛紀念小學 香港筲箕灣耀興道二十五號 25 YIU HING ROAD, YIU TUNG ESTATE, SHAUKEIWAN, H.K. https://www.endeavourers.org.hk TEL: 2967 9622 FAX: 2884 3277

### 尊敬的會員閣下:

## 香港勵志會: 2024-2025 年度報告

香港勵志會的新網站(www.endeavourers.org.hk )於 2025 年 8 月正式建成並向公眾開放瀏覽,在此感謝香港中文大學歷史系主任張瑞威教授的支持,由其團隊譚曉汶女士的領導下完成了網站的建設工作。譚女士亦應邀成為本會成員。此外,本會招募了四位新會員,以壯大會員基礎並增加專業知識的多樣性,分別是:黃廣安先生(法律專業)、方長發先生(社會福利與康復)、周建新教授(信息技術與人工智能)及黃泓浚先生(計算機系統)。關於未來發展,本會正積極探索向香港東區及全港青少年群體提供社會服務的可能性。在 2024 至 2025 年度,董事局共召開了四次會議,每次會議均聽取了三個轄下機構的運作匯報(見下文)。

## 轄下機構

### 勵志會陳融晚情中心("晚情中心")

位於晚情中心街道層下方的分址"友緣薈"於2025年3月15日正式啟用

(https://www.endvr.org.hk/projects-6-1)。該分址由社會福利署("社署")全額資助,為晚情中心增添了更充裕的行政及活動空間,以應對會員人數日增之用。啟用典禮當日,社署(安老服務科)甄麗明助理署長蒞臨主禮出席,見證了這一重要時刻。

在本年度,晚情中心向社署提交了標書,爭取在大埔富蝶邨營運一所新的鄰舍老人中心。在此之前,晚情中心亦幾乎成功與香港一著名物業管理集團達成合作,競標房屋署在柴灣的簡約公屋項目中提供社會服務。兩個項目雖最終均未能實現,然而這些拓展服務範疇的努力為晚情中心團隊提供了寶貴的學習經驗,讓他們在服務標書的準備及政府投標程序的運作方面取得經驗,為未來的發展奠定了基礎。

# 勵志會陳鄭潔雲幼稚園("幼稚園")

幼稚園的大門入口及外牆翻新工程項目和籌款計畫已進入最後階段,預計該項目將於 2025 年底或 2026 年夏天完成。近年來,幼稚園在教師培訓方面投入更多資源,以維持高質量的教學水平。除了前往長洲舉辦教師進修活動外,校長及教師們將於 2025 年 12 月 20 日前往中國內地,參加敦煌壁畫臨摹工作坊,以促進幼兒文化課程的發展。根據一些調查顯示,幼稚園在校長的領導下已成為柴灣區最受歡迎的幼稚園之一。

# 勵志會梁李秀娛紀念小學("小學")

小學繼續優化課程設計,以提升學生的學術能力,確保更好的中一學位分配。然而,因東區小一適齡學童人數的顯著下降,學生入學人數仍然是面前的一項嚴峻挑戰。小學將致力於吸取更多轉校生,尤其是那些父母計劃通過"高端人才通行證計劃"來港工作的學生,透過參與大灣區學校展覽會將是向內地家長推廣學校的一個重要機會。此外,校方正在商討重新啟動已停滯多年的校友會,藉此加強與校友的聯繫。

本人謹此感謝所有董事及顧問對本人工作的支持,並謹代表董事局向三個轄下機構的領導及其團隊不懈所能,精益求精的工作和貢獻致以衷心感謝。

鄧慧蘭 主席 2025年12月

